

ធម្មទេសនារបស់លោកអភិបាលអូស៊ីវីឃេ
អភិបូជានុណ្យព្រះយេស៊ូប្រសូតនៅចំការភ្នំ
ថ្ងៃទី២៥ ធ្នូ ២០១៦

អត្ថបទទី១៖ អស ៩,១-៦ អត្ថបទទី២៖ ទត ២,១១-១៤ ដំណឹងល្អ៖ លក ២,១-១៤

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

យប់នេះក្នុងបរិយាកាសដ៏សុខសាន្ត ណែនាំឲ្យយើងមានអំណរសប្បាយគឺព្រះយេស៊ូជាអម្ចាស់ប្រសូតហើយ។ នេះជាអំណរសប្បាយ ដែលយើងទន្ទឹងរង់ចាំបួនសប្តាហ៍មកហើយ ទន្ទឹងរង់ចាំយប់នេះគឺរង់ចាំស្តាប់ព្រះបន្ទូលដែលថា ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូប្រសូតហើយ។ ដូច្នោះ យប់នេះយើងរួមគ្នាអបអរសាទរព្រះយេស៊ូប្រសូត...!

ពត៌មានដែលព្រះយេស៊ូប្រសូតនាំនេះ ខ្ញុំមានសំណួរមួយសម្រាប់បងប្អូនទាំងអស់គ្នា គឺនៅក្នុងចំណោមអ្នករាល់គ្នាអ្នកណាធំជាងគេ? ប៉ុន្មានសប្តាហ៍មុន ក្រុមអ្នកវិភាគសម្រាប់ពិភពលោកគេបាននិយាយថា មាន២៥នាក់ដែលមានអំណាច មានឥទ្ធិពលច្រើនជាងគេ ដែលមានដូចជា៖

1. លោក **ហ្វាឌីមីរ ពូទីន** (Mr. Vladimir Putin) ជាប្រធានាធិបតីប្រជាជនរុស្ស៊ី
2. លោក **ដូណាល់ ត្រាំ** (Mr. Donald Trump) ជាប្រធានាធិបតីថ្មីៗនៃសហរដ្ឋអាមេរិក
3. លោកស្រី **អងហ្គេឡា មែរតែល** (Mrs. Angela Merkel) ជាប្រធានាធិបតីនៃប្រទេសអាល្លឺម៉ង់
4. លោក **ស៊ី ស៊ិនពីង** (Mr. Xi Jinping) ជាប្រធានាធិបតីនៃប្រទេសចិន
5. សម្តេចប៉ាប **ហ្វ្រង់ស៊ីស្កូ** (Pope Francis) ជាអភិបាលព្រះសហគមន៍ក្រុមរ៉ូម។

ចុះនៅប្រទេសកម្ពុជាយើងវិញ តើអ្នកណាធំជាងគេ? យើងមានចម្លើយរៀងៗខ្លួន។ ក្រោយមកយើងសួរថា តើអ្នកណាធំជាងគេនៅក្នុងភូមិរបស់យើង? តើអ្នកណាធំជាងគេនៅក្នុងក្រុមគ្រួសារយើង? តើអ្នកណាធំជាងគេនៅកន្លែងដែលយើងធ្វើការ?។ ទើបយើងគិតដល់ព្រះជាម្ចាស់ គឺព្រះជាម្ចាស់ជាព្រះដែលបានបង្កើតផ្ទៃមេឃនិងផែនដី ព្រមទាំងមនុស្សទាំងអស់ និងអ្វីៗទាំងអស់នៅលើផែនដី។ ព្រះជាម្ចាស់ដ៏មានប្រឌានភាពសព្វប្រការ ព្រះជាម្ចាស់ដែលមានជីវិតអស់កាលជានិច្ច ដូច្នោះយើងអាចនិយាយបានថា អ្នកដែលខ្ពស់បំផុតនៅក្នុងចំណោមសត្វលោកទាំងឡាយគឺព្រះជាម្ចាស់។ យប់នេះព្រះជាម្ចាស់ បានចាប់កំណើតជាកូន ឃ្មុំតមួយយ៉ាងតូច។

ពេលយើងជួបអ្នកធំអ្នកមានអំណាច យើងមិនហ៊ានអង្គុយរួមគ្នាជាមួយគាត់ទេ ប៉ុន្តែ ពេលយើងឃើញកូនងៃត យើងចាប់ថើបយើងមិនខ្លាចអ្វីឡើយ។ ពេលអ្នកធំអ្នកមានអំណាច ស្រែក ធ្វើឲ្យយើងខ្លាច ប៉ុន្តែពេលកូនងៃតស្រែក យើងមិនខ្លាចទេ។ ដូច្នោះថ្ងៃនេះ យើងយល់ ដោយសារមានការអស្ចារ្យមួយបានកើតឡើង គឺព្រះជាម្ចាស់បានចាប់កំណើតជាមនុស្ស ដើម្បី ណែនាំឲ្យយើងយល់ថា ព្រះជាម្ចាស់យាងមកកុំឲ្យយើងភ័យខ្លាច ហើយថែមទាំងឲ្យយើង ទទួលជីវិតថ្មី។ នេះជាសញ្ញាសម្គាល់ដ៏អស្ចារ្យ គឺព្រះកុមារយេស៊ូ មានព្រះនាងម៉ារី មានលោក យ៉ូសែប មានគ្រូគង្វាល មានហោរាចារ្យ មកសួរសុខទុក្ខឲ្យទាំងអស់គ្នាមានសេចក្តីសុខ។ ថ្ងៃ នេះ ព្រះយេស៊ូបានឲ្យយើងទាំងអស់គ្នាមានសេចក្តីសុខ ដើម្បីឲ្យយើងទាំងអស់គ្នាមានសេចក្តីសង្ឃឹមជានិច្ច ដោយសារព្រះកុមារយេស៊ូ ដែលជាព្រះសង្គ្រោះបានប្រសូតហើយ។

សប្តាហ៍មុន ខ្ញុំបានឃើញព្រះជាម្ចាស់នៅព្រះសហគមន៍សន្តប៉ូល ពេលគណកម្មការ យើងបានទទួលស្វាគមន៍បងប្អូនក្រីក្រ១០០គ្រួសារយ៉ាងរាក់ទាក់ ដោយបានចែកអំណោយ ចែកអំណរសប្បាយ និងញាំអាហាររួមគ្នាទាំងអំណរសប្បាយ ខ្ញុំជឿថាពេលនោះព្រះជាម្ចាស់ គង់នៅមែន។

បីបួនថ្ងៃមុននៅចំការទៀង យើងបានទទួលរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងអប់រំយុវជននិងកីឡា នៅ ពេលគណកម្មការត្រលប់ទៅវិញអស់ហើយ នៅសល់អនុរដ្ឋលេខាធិការម្នាក់ គាត់បានសុំខ្ញុំ ចូលព្រះវិហារដើម្បីថ្វាយបង្គំ។ ពេលនោះខ្ញុំភ្ញាក់ដោយសារគាត់ពុទ្ធបរិស័ទ តែគាត់បានអុជ ធូបថ្វាយបង្គំ និងសុំព្រះពរពីខ្ញុំ ហើយបានសុំទឹកព្រះពរមួយដបយកទៅផ្ទះ សម្រាប់កូននៅ ក្នុងផ្ទះនិងក្រុមគ្រួសារគាត់ទៀតផង។ នៅពេលនោះ ខ្ញុំបានឃើញព្រះជាម្ចាស់ម្តងទៀត។

ប៉ុន្មានថ្ងៃមុន ខ្ញុំបានចូលរួមកម្មវិធីជាមួយបងស្រីមេត្តាករុណានៅចោមចៅ និងនៅផ្លូវ ព្រះមុនីវង្ស ដែលបានប្រមូលអ្នកក្រីក្រ១០០០នាក់ ដែលមានទាំងពុទ្ធបរិស័ទ ទាំងឥស្លាម បរិស័ទ ទាំងគ្រីស្តបរិស័ទអង្គុយជាមួយគ្នា ដោយចែកអំណរសប្បាយជូនគ្នាទៅវិញទៅមក នៅពេលនោះខ្ញុំបានឃើញបងប្អូនទាំងអស់ ដូចជាបងប្អូននៃក្រុមគ្រួសារតែមួយ ពេលនោះ ហើយខ្ញុំបានឃើញព្រះយេស៊ូ និងវត្តមានរបស់ព្រះជាម្ចាស់ពិតមែន។

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

យប់នេះសូមឲ្យបងប្អូនបើកភ្នែក និងបើកត្រចៀកធំៗ ដើម្បីស្តាប់សំនៀងទេវទូតដែលកំពុងច្រៀងថា “ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូប្រសូតហើយ” ឲ្យយើងរកឃើញវត្តមានរបស់ព្រះជាម្ចាស់នៅក្នុងជីវិតយើង។ វត្តមានរបស់ព្រះជាម្ចាស់តូចណាស់ ប៉ុន្តែមានបុទ្វានុភាពណែនាំឲ្យជីវិតរបស់យើងទៅជាជីវិតថ្មី ណែនាំឲ្យភាពងងឹតរបស់យើងទៅជាពន្លឺ ណែនាំឲ្យការពិបាកចិត្តរបស់យើងទៅជាសេចក្តីសុខសាន្ត។

កន្លងមកក្នុងពិភពលោករបស់យើង មានសង្គ្រាមច្រើន មានភារកម្មច្រើន មានការសម្លាប់ជីវិតមនុស្សច្រើន យប់មិញនៅក្នុងវិសាលវិហារមួយនៅលោកខាងលិចត្រូវកំទិចដោយសារគ្រាប់បែក នៅសល់តែជញ្ជាំងដែលដំបូលខ្លះៗ គ្រីស្តបរិស័ទនៅទីនោះបានទៅរើសឈើខ្លះៗ ដើម្បីរៀបចំរោងព្រះយេស៊ូប្រសូត នឹងគេបានជួបជុំគ្នាដើម្បីច្រៀងកោតសរសើរព្រះជាម្ចាស់ ដែលបានចាប់កំណើតជាមនុស្ស និងដើម្បីប្រទានជីវិតដល់មនុស្សលោក អត្ថន័យនៃការយាងរបស់ព្រះយេស៊ូ គឺដើម្បីកែប្រែភាពងងឹត កែប្រែការអស់សង្ឃឹមរបស់មនុស្សលោក។

នៅក្នុងជីវិតរបស់យើង មានបញ្ហាច្រើនណាស់ ដូចជា ភាពក្រីក្រ បញ្ហាក្រុមគ្រួសារ បញ្ហាគ្រឿងញៀន បញ្ហាល្បែងស៊ីសង បញ្ហាហិង្សា...។ ប៉ុន្តែយើងដឹងថា ព្រះយេស៊ូយាងមកដើម្បីយកទុក្ខលំបាករបស់យើងទាំងអស់ឲ្យប្រែជាសេចក្តីសង្ឃឹមវិញ ដោយសារយប់នេះយើងកោតសរសើរជីវិតថ្មីគឺព្រះយេស៊ូយាងមក។ ដូច្នេះខ្ញុំអញ្ជើញបងប្អូនទាំងអស់ ចូលរួមនៅក្នុងបដិវត្ត ដើម្បីកែប្រែពិភពលោកទាំងមូល គឺបដិវត្តនៃធម៌មេត្តាករុណា ឲ្យយើងរស់នៅក្នុងវប្បធម៌នៃមេត្តាករុណា។ ក្នុងបីឆ្នាំកន្លងមក យើងបានប្រកាសអំពីធម៌មេត្តាករុណា ដល់ពេលវេលាឲ្យយើងអនុវត្តនៅពេលខាងមុខ ដើម្បីកែប្រែវប្បធម៌របស់យើងទៅជាវប្បធម៌នៃមេត្តាករុណា។ ខ្ញុំសូមអញ្ជើញបងប្អូន ចូលក្នុងបដិវត្តនេះយ៉ាងធំ ដើម្បីឲ្យពិភពលោករបស់យើងសង្គមរបស់យើង ទៅជាសញ្ញាសម្គាល់មួយដ៏ពិសេស អំពីធម៌មេត្តាករុណារបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ថ្ងៃនេះមានចៅអធិការ និងគណកម្មការវត្ត បាននិមន្តនិងអញ្ជើញមកដើម្បីជូនពរព្រះសហគមន៍របស់យើង ក្នុងឱកាសបុណ្យព្រះយេស៊ូប្រសូត។ យប់នេះ យើងមានបងប្អូនរាប់ពាន់នាក់

បានមកចូលរួមមើលការសម្តែងផ្សេងៗ ដើម្បីអបអរសាទរព្រះយេស៊ូប្រសូត។ ព្រឹកមិញយើង
មានកុមារាកុមារីជាង៣០០០នាក់ ដែលមកពីកន្លែងផ្សេងៗដើម្បីចែករំលែកអំណរសប្បាយនៃ
ព្រះយេស៊ូយាងមក នៅព្រះសហគមន៍សន្តិមារីញញឹមចំការទៀង ណែនាំឲ្យយើងយល់ថា
យើងមានកម្លាំងណាស់ ដើម្បីបង្កើតពិភពថ្មី និងសេចក្តីសង្ឃឹមរបស់យើងម្នាក់ៗ។ ដូច្នេះ យប់
នេះ យើងចូលរួមនៅក្នុងសម្លេងរបស់ទេវទូតទាំងឡាយ សូមលើកតម្កើងសេរីរុងរឿងរបស់
ព្រះជាម្ចាស់ នៅឋានដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់បំផុត និងសូមឲ្យបុត្រដ៏ជាទីស្រឡាញ់របស់ព្រះអង្គ បាន
ប្រកបដោយសេចក្តីសុខសាន្តនៅលើផែនដី។ អបអរសាទរព្រះយេស៊ូប្រសូត! អាម៉ែន។